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            OBEC  RADOŠOVCE 
Obecný úrad 188, 908 63 Radošovce 

 

 

Z Á P I S N I C A 
zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva  v Radošovciach 

konaného dňa 30. novembra 2023 o 18.00 hod. vo svadobke  KD v Radošovciach. 

 

Predsedajúca: Mgr. Iveta Matúšová 

  

Prítomní:  doc. Ing. Martin Hromada, PhD.  

Ján Štepanovský     

Mgr. Viktor Gréč     

Mária Kuchárková  

Ing. Ján Pekar 

Peter Černek   

   

Zapisovateľka :          Veronika Šrámková                                          

     

       

Program :  
 

1. Otvorenie zasadnutia 

 2. Schválenie programu 

3. Správa č. 4/2023 o výsledku kontroly Vybavovanie sťažností a petícií za I. polrok 2023 

4. Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Radošovce na I. polrok 2024 

5. Etický kódex hlavnej kontrolórky obce Radošovce 

6. Návrh Zásad podávania, preverovania a evidovania oznámení týkajúcich sa kriminality alebo 

inej protispoločenskej činnosti 

7. 4. zmena rozpočtu na r. 2023 

8. Návrh rozpočtu na r. 2024 a na roky 2025-2026 

9. Návrh VZN obce Radošovce č. 4/2023 o dani z nehnuteľností 

10. Návrh VZN obce Radošovce č. 5/2023 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné 

stavebné odpady na území obce Radošovce 

11. Návrh VZN obce Radošovce č. 6/2023 Zásady vybavovania sťažností a petícií v podmienkach 

samosprávy obce Radošovce 

12. Žiadosti občanov 

 13. Rôzne 



 2 

 14. Diskusia 

 15. Záver        

 

K BODU 1 : Otvorenie zasadnutia 

 

Starostka privítala prítomnú verejnosť, skonštatovala, že je prítomných 6 poslancov, čo je 

nadpolovičná väčšina poslancov, a preto je Obecné zastupiteľstvo uznášaniaschopné. Ospravedlnila 

neúčasť Ing. Jozefa Stúpala zo zdravotných dôvodov a p. Tomáša Rajčáka a p. Petra Kudláča 

z pracovných dôvodov.   

 

a) Schválenie overovateľov zápisnice  

Za overovateľov zápisnice určila poslancov Ing. Viktora Gréča, p. Máriu Kuchárkovú, za 

zapisovateľku p. Veroniku Šrámkovú. 

 

Uznesením č. 92/2023 boli za overovateľov zápisnice schválení p. Ing. Viktor Gréč a p. Mária 

Kuchárková. 

 

Za: 4  

Proti: 0 

Zdržal sa hlasovania: 2 /Ing. Viktor Gréč, p. Mária Kuchárková / 

Uznesenie bolo schválené.                                                                                                                                               

 

K BODU  2 : Schválenie programu - starostka prečíta navrhovaný program. 

 

1. Otvorenie zasadnutia 

 2. Schválenie programu 

3. Správa č. 4/2023 o výsledku kontroly Vybavovanie sťažností a petícií za I. polrok 2023 

4. Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Radošovce na I. polrok 2024 

5. Etický kódex hlavnej kontrolórky obce Radošovce 

6. Návrh Zásad podávania, preverovania a evidovania oznámení týkajúcich sa kriminality alebo 

inej protispoločenskej činnosti 

7. 4. zmena rozpočtu na r. 2023 

8. Návrh rozpočtu na r. 2024 a na roky 2025-2026 

9. Návrh VZN obce Radošovce č. 4/2023 o dani z nehnuteľností 

10. Návrh VZN obce Radošovce č. 5/2023 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné 

stavebné odpady na území obce Radošovce 

11. Návrh VZN obce Radošovce č. 6/2023 Zásady vybavovania sťažností a petícií v podmienkach 

samosprávy obce Radošovce 

12. Žiadosti občanov 

 13. Rôzne 

 14. Diskusia 

 15. Záver        
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Uznesením č. 93/2023 Obecné zastupiteľstvo schválilo navrhovaný program. 

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržali sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K BODU  3 : Správa č. 4/2023 o výsledku kontroly Vybavovanie sťažností a petícií za I. polrok 

2023 – predložila hlavná kontrolórka obce.  

 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie.  

 

K BODU  4 : Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Radošovce na I. polrok 

2024 – predložila hlavná kontrolórka obce.  

 

Uznesením č. 94/2023 Obecné zastupiteľstvo schválilo Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej 

kontrolórky obce Radošovce na I. polrok 2024.  

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržali sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K BODU  5 : Etický kódex hlavnej kontrolórky obce Radošovce - predložila hlavná kontrolórka 

obce.  

 

Uznesením č. 95/2023 Obecné zastupiteľstvo schválilo Etický kódex hlavnej kontrolórky obce 

Radošovce.  

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržali sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K BODU  6 : Návrh Zásad podávania, preverovania a evidovania oznámení týkajúcich sa 

kriminality alebo inej protispoločenskej činnosti - predložila hlavná kontrolórka obce.  

 

Uznesením č. 96/2023 Obecné zastupiteľstvo Zásady podávania, preverovania a evidovania 

oznámení týkajúcich sa kriminality alebo inej protispoločenskej činnosti. 

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržali sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K BODU  7 : 4. zmena rozpočtu na r. 2023 – predložila starostka. 

Stanovisko finančnej komisie, bytovej, pre správu majetku obce, obchodu a služieb – Mgr. Viktor 

Gréč, predseda – komisia odporúča schváliť zmenu v predloženom rozsahu.  

 

a) schválenie 4. zmeny rozpočtu na r. 2023 
 

Uznesením č. 97/2023 Obecné zastupiteľstvo schválilo 4. zmenu rozpočtu na r. 2023 v rozsahu: 
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Rozpočet pred zmenou 

Obec  bežné výdavky 632 350 

Školstvo spolu bežné výdavky 1 208 150 

Školstvo kapitálové výdavky 1 850 

Obec kapitálové výdavky 387 870 

Obec finančné výdavky 40 000 

Výdavky spolu 2 270 220 

Obec bežné príjmy 1 790 900 

Školstvo spolu bežné príjmy 136 000 

Obec  kapitálové príjmy 2 000 

Obec finančné operácie 

príjmové 381 320 

Príjmy spolu 2 310 220 

 

Rozpočet po zmene 

Obec  bežné výdavky 660 670 

Školstvo spolu bežné výdavky 1 208 150 

Školstvo kapitálové výdavky 1 850 

Obec kapitálové výdavky 394 870 

Obec finančné výdavky 40 000 

Výdavky spolu 2 305 540 

Obec bežné príjmy 1 826 220 

Školstvo spolu bežné príjmy 136 000 

Obec  kapitálové príjmy 2 000 

Obec finančné operácie 

príjmové 381 320 

Príjmy spolu 2 345 540 

 

Navýšenie bežných príjmov o 35 320,-.  Dotácia zo ŠR  školstvo +17 900,-, Dotácia zo ŠR na 

krytie bežných výdavkov +16  120,-, Dotácia zo ŠR  na pomoc UA +1 300,- 

 

Navýšenie bežných výdavkov o 28 320,- . Zapojenie dotácií do bežných výdavkov a presun na 

podpoložkách (viď príloha v exceli). 

 

 Kapitálové výdavky –  Multifunkčné ihrisko pri ZŠ +7 000,- 

 

Celkové navýšenie príjmov o 35 320,- a tak isto celkové navýšenie výdavkov o 35 320,-. 

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržali sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

b) Schválenie použitia RF vo výške 7000,- € na vybudovanie multifunkčného ihriska.  
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Uznesením č. 98/2023 Obecné zastupiteľstvo schválilo čerpanie Rezervného fondu vo výške 7000,- 

€ na vybudovanie multifunkčného ihriska.   

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržali sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K BODU  8 : Návrh rozpočtu na r. 2024 a na roky 2025-2026 – predložila starostka.  

Návrh rozpočtu tvorí prílohu zápisnice.  

Stanovisko finančnej komisie, bytovej, pre správu majetku obce, obchodu a služieb – Mgr. Viktor 

Gréč, predseda – komisia odporúča schváliť návrh rozpočtu a výhľadovo na roky zobrať na vedomie. 

 

Uznesením č. 99/2023 Obecné zastupiteľstvo schválilo návrh rozpočtu na r. 2024 tak, ako bol 

predložený. 

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržali sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

Rozpočet na roky 2025-2026 berie na vedomie. 

 

K BODU  9 : Návrh VZN obce Radošovce č. 4/2023 o dani z nehnuteľností – predložila starostka 

obce a vysvetlila prítomným dôvod zvýšenia sadzieb daní. 

Stanovisko finančnej komisie, bytovej, pre správu majetku obce, obchodu a služieb – Mgr. Viktor 

Gréč, predseda – komisia odporúča schváliť VZN.  

 

Uznesením č. 100/2023 Obecné zastupiteľstvo schválilo VZN obce Radošovce č. 4/2023 o dani 

z nehnuteľností. 

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržali sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K BODU  10 : Návrh VZN obce Radošovce č. 5/2023 o miestnom poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady na území obce Radošovce - predložila starostka obce 

a vysvetlila prítomným rozsah a dôvody úprav, vysvetlila zmeny vo zverejnenom návrhu, ktoré 

vyplynuli z pripomienok po prerokovaní komisiou a členmi OZ /jednalo sa o štylistické úpravy textu, 

nie zásadné zmeny/.  

Stanovisko finančnej komisie, bytovej, pre správu majetku obce, obchodu a služieb – Mgr. Viktor 

Gréč, predseda – komisia odporúča schváliť VZN.  

 

Uznesením č. 101/2023 Obecné zastupiteľstvo schválilo VZN obce Radošovce č. 5/2023 o miestnom 

poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území obce Radošovce. 

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržali sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 
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K BODU  11 : Návrh VZN obce Radošovce č. 6/2023 Zásady vybavovania sťažností a petícií 

v podmienkach samosprávy obce Radošovce - predložila hlavná kontrolórka obce. HK obce 

stručne vysvetlila dôvody vypracovania VZN. 

 

Uznesením č. 102/2023 Obecné zastupiteľstvo schválilo VZN obce Radošovce č. 6/2023 Zásady 

vybavovania sťažností a petícií v podmienkach samosprávy obce Radošovce. 

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržali sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K BODU  12 : Žiadosti občanov  

 

a) Žiadosti o pridelenie bytu  v bytovom dome súp. č. 288 – p. Sukupčák Ján, byt č. 9, p. 

Galusová Petra, byt č. 11, p. Lazícius Marián, byt č. 12, p. Čapkovič Daniel, byt č. 16 - predložila 

starostka.  

Stanovisko finančnej komisie, bytovej, pre správu majetku obce, obchodu a služieb – Mgr. Viktor 

Gréč, predseda – komisia odporúča uzatvorenie nájomných zmlúv na obdobie 1 rok. 

 

Uznesením č. 103/2023  Obecné zastupiteľstvo schvaľuje pridelenie bytu v bytovom dome súp. č. 

288 pre p. Sukupčák Ján, byt č. 9, p. Galusová Petra, byt č. 11, p. Lazícius Marián, byt č. 12, p. 

Čapkovič Daniel, byt č. 16, na jeden rok. 

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržal sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

 b) Žiadosť o pridelenie nebytového priestoru - Marek Štepanovský, Vieska č. 136, Radošovce 

– predložila starostka obce a upresnila, že v objekte zdravotného strediska sa uvoľní nebytový 

priestor č. 10, ktorý by mohol byť následne odovzdaný žiadateľovi. 

Stanovisko finančnej komisie, bytovej, pre správu majetku obce, obchodu a služieb – Mgr. Viktor 

Gréč, predseda – komisia odporúča schváliť pridelenie nebytového priestoru. 

 

Uznesením č. 104/2023  Obecné zastupiteľstvo schvaľuje pridelenie nebytového priestoru č. 10 

v objekte zdravotného strediska p. Markovi Štepanovskému, bytom Vieska č. 136, Radošovce.  

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržal sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K BODU 13: Rôzne 

 

a) Schválenie zapísania GP č. 19/2022, zo dňa 22.3.2023 – chodník „Párovce“ + vysporiadanie 

pozemkov pod chodníkom, kúpou od manželov Eduarda a Eleny Baumgartnerových, bytom 

Radošovce č. 371 – predložila starostka a upresnila, že sa jedná o pozemky pod skolaudovaným 

novovybudovaným chodníkom v lokalite Párovce a ktorú zmenu chceme dať zapísať do KN.  

Stanovisko Komisie výstavby, rozvoja územného plánovania a životného prostredia - Ing. Ján Pekar, 

predseda – komisia odporúča schváliť vysporiadanie pozemkov a zápis GP.   

Stanovisko finančnej komisie, bytovej, pre správu majetku obce, obchodu a služieb – Mgr. Viktor 
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Gréč, predseda – komisia odporúča schváliť vysporiadanie pozemkov a zápis GP.   

 

Uznesením č. 105/2023  Obecné zastupiteľstvo schvaľuje Obecné zastupiteľstvo schvaľuje  

- kúpu spoluvlastníckeho podielu pozemku novovzniknutá p. č. 49/2 - zastavaná plocha, vo 

výmere 10 m2, oddelená od parcely č. 49 – zastavaná plocha, vo výmere 1 068 m2 zapísaný 

na LV č. 677, v k. ú. Radošovce, pozemok KN „C“, spoluvlastnícky podiel ½ od Eduarda 

Baumgartnera, bytom Radošovce 371, a  

- kúpu spoluvlastníckeho podielu k pozemku novovzniknutá p. č. 49/2 – zastavaná plocha, vo 

výmere 10 m2, oddelená od parcely č. 49 – zastavaná plocha vo výmere 1 068 m2 zapísaný na 

LV č. 677, v k. ú. Radošovce, pozemok KN „C“, spoluvlastnícky podiel ½ od Elena 

Baumgartnerová, bytom Radošovce 371, za cenu 1,- €/m2. 

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržal sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

b) Schválenie termínov zasadnutí OZ na I. polrok 2024 – starostka po porade s poslancami navrhla 

termíny: 15.2.2024, 21.3.2024, 16.5.2024 

 

Uznesením č. 106/2023  Obecné zastupiteľstvo schvaľuje termíny zasadnutí OZ na termíny 

15.2.2024, 21.3.2024, 16.5.2024. 

 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržal sa hlasovania: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K BODU 7: Diskusia 

 

Starostka obce informovala prítomných o prebiehajúcej úprave asfaltovej plochy v areáli 

základnej školy na multifunkčné ihrisko, práce by mali byť do konca roka ukončené. Ďalej povedala, 

že sa projekčne rieši pokračovanie cesty na spodnej ulici vo Vieske. Prebehlo verejné obstarávanie 

na ceny energií v obecných budovách a ceny boli vysúťažené podstatne nižšie, ako boli tento rok. 

Starostka sa vrátila k prijatému rozpočtu a povedala, že vzhľadom k výške položky na kapitálových 

výdavkoch, nebude možné investovať toľko, koľko zámerov obec má. Prioritou bude pripojenie 

celého objektu kultúrneho domu a obecného úradu na verejný vodovod, obec následné odstaví 

dodávku vody z obecného vodovodu, čim sa odbúrajú náklady na jeho prevádzku a údržbu.  V pláne 

sú len drobné opravy chodníkov, prípadne dobudovanie chodníka pri farskej prístavbe a možno jeho 

pripojenie na chodník k detskému ihrisku pri škole. Starostka oznámila prítomným, že sme zadali 

vypracovanie projektu na modernizáciu učební v základnej škole, aby sme sa mohli zapojiť do výzvy, 

ktorej termín ukončenia však bol ministerstvom skrátený o viac ako mesiac, takže nestihneme podať 

žiadosť. Projekt bude pripravený na ďalšie kolo výziev. Zadali sme tiež vypracovanie projektovej 

dokumentácie na zníženie energetickej náročnosti budovy kultúrneho domu. Ďalej čakáme na 

aktualizáciu projektovej dokumentácie pre začatie ďalších stavebných konaní pre IBV Prídankové 

pole. V priebehu budúceho roka by sme mohli mať v rukách stavebné povolenie na časť z nich. 

Starostka sa na záver poďakovala poslancom za tohtoročnú spoluprácu a skonštatovala, že sa 

vzhľadom k finančným, ale aj iným nepriaznivým okolnostiam, podarilo urobiť veľa práce.   

 

Ing. Mikula Felix predniesol niekoľko pripomienok a položil niekoľko otázok – kedy 

začne obec systematicky vykupovať pozemky tak, aby otvorila ďalšiu stavebnú lokalitu, vyjadril  
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nespokojnosť s prijatým VZN o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

a poukázal na nespravodlivý výpočet poplatku, kedy sa jeho výška určuje podľa množstva nádob 

v domácnosti a nie podľa množstva odpadu tak, ako nám to fakturuje firma Vepos, navrhol, aby obec 

účtovala poplatok /nájom/ napr. za parkovanie osobných, ale aj poľnohospodárskych strojov na 

obecných pozemkoch a miestnych komunikáciách, nabádal na efektívnejšie čerpanie eurofondov, 

napr. na opravu budovy starého kina, tiež navrhol, aby sa aj Vinspol pokúsil z týchto zdrojov 

financovať opravu budovy a jej príslušenstva v radošovských vinohradoch, požiadal starostku, aby 

bol upravený provizórny chodník pri objekte bývalej predajne Jednoty, žiadal, aby sa vyriešila 

dopravná situácia v okolí kostola, smerom ku škole, upozornil pani kontrolórku na nedostatočné 

stanovisko k rozpočtu, podľa neho bolo veľmi stručné, zaujímal sa o výšku ušetrených nákladov na 

energie, s ohľadom na nočné vypínanie vereného osvetlenia.  

 

Starostka obce postupne odpovedala na položené otázky, prípadne argumentovala 

k predneseným pripomienkam – ubezpečila Ing. Felixa Mikulu, že na každej jednej komisii, na 

každom zasadnutí obecného zastupiteľstva, sa diskutuje o možnostiach otvorenia ďalších lokalít pre 

novú výstavbu. Zdôraznila, že výstavba v obci je jej prioritou, ale nemá zmysel bezhlavo vykupovať 

pozemky. Nesúhlasila s tvrdením, že zo strany obce nie je vyvinutá dostatočná snaha, ľudia sa 

vyzývajú osobne, písomne, aj telefonicky, väčšinou sa však stretávame s neochotou zo strany 

vlastníkov. Máme vytipované lokality, kde by bola najschodnejšia cesta pre začatie výstavby, 

momentálne však riešime len núdzové plány – napr. na spodnej ulici vo Vieske sa otvorí humnová 

výstavba, tiež je v poslednej dobe diskutovaná lokalita pri cintoríne v Radošovciach. Ďalej vysvetlila 

možnosti pre uplatnenie predkupného práva, ako nástroja na presviedčanie majiteľov pozemkov na 

predaj, ktoré sa však nedá predediť, previesť a smrťou zaniká. K pripomienke o spôsobe výpočtu 

poplatku za vývoz komunálneho odpadu povedala, že spôsob fakturácie spoločnosti Vepos nemá 

vplyv na výšku poplatku, lebo  nie je priamo úmerný množstvu vyvezeného odpadu a zásadnú časť 

nákladu tvorí poplatok za dopravu /“formanka“/. Obec samozrejme uvažuje o zavedení čipov 

a zmene účtovania poplatku podľa množstva vytvoreného odpadu, ale spoločnosť Vepos čaká od r. 

2025 prechod na mechanicko – biologickú úpravu /100%-ná separácia/, čo predstavuje okrem 

vstupných investícií aj veľa práce a preto na takúto zmenu u nás nemá priestor.  Ohľadne dane/nájmu 

za využitie verejných priestranstiev uviedla, že sa rieši zavedenie rôznych druhov poplatkov, napr. za 

rozvoj, zvýšenie nájmov bytov a nebytových priestorov a iné, obec stále hľadá cesty na zvýšenie 

príjmov do rozpočtu. K čerpaniu eurofondov vysvetlila, že zapojenie sa do výzvy nie je len o podaní 

žiadosti, je nutné mať pripravenú projektovú dokumentáciu, príp. platné stavebné povolenie. Dôležitá 

je aj výška spoluúčasti obce na financovaní, v niektorých prípadoch bude obec nútená zvažovať aj 

možnosť krytia úverom. Starostka zopakovala, koľko projektov sa tento rok dalo vypracovať, 

s niektorými z nich sme už začali pracovať, na niektoré ešte čakáme, prípadne na vhodnú výzvu. 

Zároveň dala do pozornosti množstvo zámerov, ktoré má obec schválené, ale vzhľadom na aktuálnu 

situáciu a finančné možnosti obce, vyberáme, ktoré z nich bude možné realizovať. Prisľúbila, že 

chodník pri objekte býv. predajne Jednoty upravíme. Dopravnú situáciu pri kostole riešime, máme 

isté návrhy, ale ani medzi poslancami neprišlo k jednoznačnej zhode pre jej usporiadanie. Starostka 

nesúhlasila s názorom, že stanovisko hlavnej kontrolórky obce nie je postačujúce, ale nebráni sa 

bližšiemu vysvetleniu jednotlivých položiek rozpočtu zo strany obce. Nočné vypínanie verejného 

osvetlenia sa jednoznačne osvedčilo, konkrétny prehľad o ušetrených nákladoch zverejníme po 

doručení vyúčtovacích faktúr za spotrebovanú energiu. Z ušetrených finančných prostriedkov 

plánujeme realizovať postupné vymieňanie žiaroviek za úsporné.  
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K BODU 8: Záver 

 

Pretože zo strany poslancov ani prítomných občanov neboli vznesené žiadne ďalšie 

pripomienky, starostka Mgr. Iveta Matúšová zasadnutie obecného zastupiteľstva ukončila. 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Iveta Matúšová 

                                                                       Starostka obce  Radošovce      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia :     

 

 

Mgr. Viktor Gréč     .............................................. 

 

p. Mária Kuchárková          ............................................. 


